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Per MartaF el dj., 19/12/2024 - 08:00

T’has preguntat mai què és Nadal per a tu? Per mi, és una festa que reuneix la família en un moment únic de la nostra història
com a cristians i per això em fa tanta il·lusió, però la nostra societat oblida que celebrem l’aniversari de Jesús i el seu naixement
en una humil establia, acompanyat de la llum d’una estrella i de la presència dels pastors que van anar a adorar-lo. Ara nosaltres
hem canviat aquella pobresa tan pura que no necessitava res més que l’amor pel consum desenfrenat i, entre tanta superficialitat
i banalitat, hem perdut el sentit més íntim de què significa Nadal.

I mentre aquests dies nosaltres només comprem i gastem sense mesura, esclaus d’un sistema capitalista que no té ètica ni
moralitat, qui s’atura a pensar que fins ara hem explotat la natura a cor què vols en nom del profit i dels diners? Per això calen
mesures exemplars per frenar l’escenari d’emergència climàtica que tenim a davant i per mantenir dempeus una Casa Comuna
que se’ns engruna a les mans. És una feina titànica perquè com s’aconsegueix l’equilibri en un món en desequilibri constant?
Les polítiques es construeixen des de la responsabilitat i l’ecologia hauria de ser una prioritat urgent però, en el món occidental,
la natura està al nostre servei i per això l’explotem sense escrúpols. I qui no té escrúpols tampoc no pensa en les
conseqüències. En canvi, en les comunitats que tenen una relació sagrada amb la terra, els indígenes són l’eix de la natura. Ells
ens recorden que no és només el paisatge que ens envolta i del qual disposem lliurement sense demanar permís sinó que la
natura també som nosaltres. I aquesta desunió a què la nostra societat ens ha abocat ens converteix en desheretats de la terra.
Hem pretès posseir tot allò que no és nostre i aquest descentrament és en l’origen d’una crisi climàtica i humana de la qual tots
som culpables.

Enmig de la disbauxa d’aquestes festes, pregunta’t si aquesta és la veritable font de la felicitat que predicava Jesús. Les
persones som com un arbre perquè sense la terra no podem existir; per això no podem oblidar que les nostres arrels són un cor
que no necessita res més que l’amor per seguir bategant. Redescobrir el centre de les nostres vides i construir una nova
consciència personal és l’autèntic missatge d’harmonia i d’esperança que ens va regalar Jesús.

Bon Nadal!
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